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Københavns Kommune

Tilbagemelding på halinspektørordningen
Brugerbestyrelser
Brugerbestyrelserne på de fem idrætsanlæg siger samstemmende, at de oplever en væsentlig forøgelse af trygheden
ved brug af idrætsfaciliteterne, et højt serviceniveau og et godt samarbejde.

SSP København
SSP København oplyser, at der på matrikler med halinspektører overordnet har været roligt uden de store udfordringer
med unge eller grupper af unge. Dog har der været enkeltstående episoder, som er håndteret i det eksisterende lokale 
SSP samarbejde. Der er alle steder et tæt samarbejde mellem halinspektører, gadeplan og nærpolitiet.

Bydelsenhederne
Bydelsenhederne er meget tilfredse med halinspektørordningen. Der er betydeligt færre hændelser og problemer med 
utryghedsskabende adfærd og hærværk, der er markant færre klager, ligesom bydelsenhederne oplever, at samarbejdet 
med brugerne kører bedre end tidligere. 

Det er blevet lettere at følge op på tilbagemeldinger fra brugerne, og halinspektørerne sørger desuden for løbende orden, 
samt at faciliteterne fremstår præsentable. Dette har en præventiv effekt. Vurderingen er, at man med 
halinspektørordningen ikke nødvendigvis fjerner utryghedsskabende episoder, men at man kan undgå, at situationer 
eskalerer, ligesom brugerne føler sig trygge på anlæggene.
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Brugerbestyrelser = Består af repræsentanter fra foreninger og brugere af idrætsanlægget
SSP København = Samarbejde mellem Skoleområdet, Socialområdet, Politiet og andre aktører om forebyggelse af risikoadfærd 
Bydelsenheder = Forvaltningens egne ledere og medarbejdere, der arbejder med og på idrætsanlæggene i den enkelte bydel


